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Vragen en antwoorden 

Vraag 1 

De PvdA Ridderkerk vindt het belangrijk dat zoveel mogelijk sociale huurwoningen beschikbaar 

zijn voor Ridderkerkers. Op grond van de verordening woonruimtebemiddeling kan Ridderkerk 

50% van de woningen toewijzen aan regionaal woningzoekenden en 25% daarvan aan 

Ridderkerkers. Deze percentages zijn hetzelfde als in de huidige verordening en zijn opgenomen 

in de Huisvestingswet.  

Heeft u er bij de totstandkoming van deze verordening op aangedrongen dat er meer woningen 

met voorrang aan lokaal woningzoekenden moeten kunnen worden toegewezen (bijvoorbeeld 

door als gemeenten gezamenlijk richting de minister op te trekken om de Huisvestingswet op dit 

punt aan te passen)? Waarom wel/niet?  

Antwoord 1 

Nee. De gemeenten Albrandswaard en Maassluis hebben dit wel gedaan. Naar aanleiding hiervan 

is voorgesteld dat deze twee gemeenten een brief aan de minister van Binnenlandse Zaken en 

Koninkrijkrelaties opstellen, waar andere gemeenten uit de regio voor worden uitgenodigd om 

deze mede te ondertekenen. De portefeuillehouder Wonen van Ridderkerk heeft toegezegd deze 

mede te ondertekenen. 



Vraag 2 

Kunt u aangeven of en zo ja, welke andere mogelijkheden er zijn om naast het met voorrang 

toewijzen van woningen aan lokaal woningzoekenden ervoor te zorgen dat er meer woningen 

beschikbaar zijn voor Ridderkerkers?  

Antwoord 2 

Er zijn geen andere mogelijkheden die hieraan substantieel bijdragen. 

Vraag 3 

Uit de hoofdlijnennotitie blijkt dat er gemeenten zijn die fors meer woningen hebben toegewezen 

aan lokaal woningzoekenden dan op grond van de verordening is toegestaan. In sommige 

gevallen is het toegestane percentage meer dan verdubbeld. Ook Ridderkerk heeft meer 

woningen toegewezen aan lokaal woningzoekenden dan is toegestaan en daar zijn we blij mee. 

Bent u van plan om dit beleid voort te zetten? Waarom wel/niet? 

Antwoord 3 

Nee. Het is belangrijk dat alle gemeenten zich aan de afspraak houden en hiervoor bestuurlijke 

verantwoordelijkheid nemen. Inmiddels zijn vanuit Maaskoepel eenduidige regels toegelicht aan 

alle corporaties in de regio om overschrijding in de toekomst te voorkomen. Ook worden sinds 1 

januari 2020 de percentages maandelijks gemonitord, zodat indien nodig tijdig bijgestuurd kan 

worden. Verder wijst Wooncompas de woningen toe en niet de gemeente. De ruimte voor 

voorrang voor lokale woningzoekenden benutten zij al jaren volledig (of zelfs meer dan volledig).  

Vraag 4 

Kunnen gemeenten die meer woningen aan lokaal woningzoekenden toewijzen dan op grond van 

de verordening toegestaan is, gesanctioneerd worden en zo ja, door wie en op welke wijze(n)?  

Bij een bevestigd antwoord op de vraag ook graag aangeven of er bij u gemeenten bekend zijn die 

daadwerkelijk een sanctie opgelegd hebben gekregen en zo ja, welke gemeente(n) het betreft.  

Antwoord 4 

Ja, gemeenten kunnen bij overschrijding door de provincie gesanctioneerd worden.  

Er zijn op dit moment geen voorbeelden voor handen, vermoedelijk als gevolg van de gebruikelijke 

manier van interveniëren door de provincie, aan de hand van een interventieladder.  

Volgens die aanpak wordt 1. eerst gevraagd om nadere uitleg, 2. vervolgens gelegenheid 

gegeven om op korte termijn ‘het leven te beteren’, 3. indien dat niets oplevert wordt gevraagd om 

een plan van aanpak/ maatregelen om aan de wet te voldoen, 4. wordt de beoogde aanpak 

beoordeeld en 5. bij positieve beoordeling van de aanpak verzocht om invoering ervan.  



Het vergt nader onderzoek of er na deze treden op de interventieladder nog andersoortige 

sancties (zoals bestuurlijke boete, aanwijzing, in-de-plaats-treding) aan de orde zijn. De aanname 

is dat geen enkele gemeente het zo ver heeft laten komen. 
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